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Kf § 82 Dnr 2024-000051  

Upprop 

Beslut 

Anna-Lena Eriksson kommunsekreterare förrättar upprop för dagens 
sammanträde  
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Kf § 83 Dnr 2024-000052 1.1.1 

Val av justerare 

Beslut 

Utse ledamöterna Kristina Olofsson (v) samt Jörgen Wennström (s) att 
justera dagens protokoll 
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Kf § 84 Dnr 2024-000036  

Motioner 

Beslut 

Inga motioner har inkommit till dagens sammanträde 
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Kf § 85 Dnr 2024-000037  

Interpellationer, enkla frågor 

Beslut 

Inga interpellationer eller enkla frågor har inkommit till dagens 
sammanträde 
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Kf § 86 Dnr 2024-000057 1.1.1 

Information kommunfullmäktige år 2024 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Tacka för informationen 

Sammanfattning av ärendet 

Jan Johansson kommundirektör informerar om Framtidsenhetens 
verksamhet 
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Kf § 87 Dnr 2024-000054 1.1.1 

Meddelande delgivningar 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Godkänna inlämnade delgivningar till dagens sammanträde 

Sammanfattning av ärendet 

Kommundirektörens rapport november 2024 
Medborgarinitiativ obesvarade 20241030 
Medborgarinitiativ besvarade 20241030 
-- 
Inlämnade delgivningar efter diarienummer, datum, ärende samt 
handläggare 
 
2024-000609, 2024-10-10 Tjänsteskrivelse ej verkställda beslut kv 3 2024, 
Jenny Liljebäck 
  
2024-000597, 2024-10-18, Rapport - Granskning hemsjukvård - revisionen 
Jenny Liljebäck 
  
2023-000730, 2024-11-01, Generell borgensförbindelse Överkalix Folkets 
Husförening, Jan Johansson 
  
2024-000702, 2024-11-01, Missiv till medlemmarna i Kommunalförbundet 
Norrbottens läns kollektivtrafikmyndighet - delårsrapport 2 2024 och 
verksamhetsplan 2025-2027, Niclas Hökfors 
  
2019-000072, 2024-11-12, Brev från Förvaltningsrätten i Luleå i 839-24, Jenny 
Liljebäck  
 
2024-000734, 2024-11-15, Beslutsexpediering Arbetsutskottsmöte nr 4 2024-11-
13, Niclas Hökfors  
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Kf § 88 Dnr 2024-000109  

Försäljning av fastighet Bränna 4:22 - Grand Arctic 
Hotell 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

Att försälja Bränna 4:22 till GAR in Överkalix AB, 556984-1629 enligt 
det uppdrag kommunstyrelsen fick av Kommunfullmäktige 2024-02-26 
i KF §13. 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget lagt förslag 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige har uppdragit till kommunstyrelsen att överväga 
vilka möjligheter och till vilka villkor fastigheten Bränna 4:22 kan 
försäljas till en köpare som kommunen bedömer som lämplig med 
hänsyn till ekonomiska villkor och andra omständigheter hänförliga till 
ärendet med beaktande av långsiktig nytta för kommunen.  

Att om förutsättningar för fastighetsöverlåtelse uppkommer 
underställa kommunfullmäktige förslag till köpehandlingar för 
godkännande 

Försäljning av Bränna 4:22 bedömdes av förvaltningsrätten vara av 
principiell beskaffenhet eller annars av större vikt att det ska 
underställas kommunfullmäktige för godkännande 

 

Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt 
barnperspektivet 

Ekonomiska konsekvenser 

 

Förslag till beslut 

 

Överkalix Fastighet AB föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige att besluta om försäljning av fastigheten Bränna 
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4:22 till GAR in Överkalix AB, 556984-1629 enligt det uppdrag 
kommunstyrelsen fick av Kommunfullmäktige 2024-02-26 i KF §13.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Niclas Hökfors (s) samt ledamöterna 
Sarah Karlsson (c), Ann-Louise Wäppling (s), Bengt-Erik Rolfs (s), 
Fredrik Gustafsson (s) yrkar bifall till beredningens förslag 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkar på följande i ett särskilt 
yttrande:  

 

"Sverigedemokraterna avslag på ärendet i sin helhet till förmån för eget 
yrkande: 

-Sverigedemokraterna yrkar på att försäljningen av fastigheten Bränna 4:22 
flyttas fram till dess att nuvarande arrendeavtal upphör. 

Det är Sverigedemokraternas uppfattning att kommunen låst sig vid ett 
arrendeavtal som genom att inte generera någon som helst avkastning inte 
uppfyller kommunallagens krav på god ekonomisk hushållning. Från början 
låg arrendet på 800.000 kr/årligen. 

Den 6 april 2023 undertecknades ett nytt arrendeavtal där arrendet sänktes 
till 576 000 kr/år (motsvarande 160 kr/kvm) för år 2023 (alltså efter att året 
redan börjat), från och med år 2024 och framåt sänktes arrendet till 450 000 
kr/år (motsvarande 125 kr/kvm). Motivering för sänkningen saknas och det 
kan konstateras att Överkalix Fastighets AB redovisade ett resultat med -78 
000 kr för år 2023 vilket förstärker bilden av att arrendet ej är 
marknadsmässigt. Konstateras kan att de löpande kostnaderna för fastigheten 
och intäkterna tar ut varandra. Av ”Marknadsvärdering ” utförd av Jonas 
Nilsson Fastighetsmäklare den 21 oktober 2024 framgår att ekonomin ser ut 
som följer: 

-Hyresintäkter: 450 000 kr. 

-Kostnader: Försäkring 100 000 kr, driftnetto ca 250 000 kr innan räntor och 
amortering dvs finansieringskostnader, revisionskostnader 60 000 kr och 
administration 40 000 kr. Vilket innebär att kostnaderna totalt uppgår till 450 
000 kr. 

Detta i sin tur drar ned marknadsvärdet för fastigheten då det inte rimligen 
går att göra avsättningar till fastighetsunderhåll, oförutsedda utgifter som 
eventuella försäkringsärenden med nedskrivningar och än mindre går att 
erhålla avkastning på fastigheten.  
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I det ursprungliga hyresavtalet framgick att arrendet för år 1 skulle vara 
800.000 kr, för år 2-4 1.500.000 kr och för år 4 och framåt 2.200.00 kr. 

Överkalix kommun agerar ånyo för att gynna en enskild näringsidkare genom 
att drastiskt sänka arrendeavgiften till en arrendeavgift som ligger under ett 
marknadsmässigt arrende inför en förestående försäljning där Överkalix 
kommun utifrån tidigare optionsavtal m.m. vet om att arrendatorn vill köpa 
fastigheten. Det är även anmärkningsvärt att en ”Marknadsvärdering” sker 
först den 21 oktober 2024 vilket är först efter att anbudstiden gått ut den 15 
september 2024. En marknadsvärdering skall rimligtvis ske inför en 
anbudsgivning och inte efter en avslutad anbudsgivning där endast en 
potentiell köpare i form av nuvarande arrendator återfinns. Hela agerandet 
kan endast ses som ett sätt att försöka kringgå förvaltningsrättens och 
kammarrättens tidigare domar att Överkalix Kommun ej skall gynna en 
enskild näringsidkare. Det är heller inte förenligt med god ekonomisk 
hushållning då det sänkta arrendet påverkar försäljningspriset negativt och 
det från denna synpunkt varit fördelaktigare att invänta försäljningen till dess 
att arrendet upphört alternativt skriva in en klausul med avseende på 
besittningsrätten inför en förestående försäljning i nuvarande arrendeavtal 
precis som en sådan klausul fanns inskriven i det ursprungliga avtalet. I andra 
arrenden som arrendet till Överkalix Värmeverk avseende fastigheten på 
Tallvik framgår att arrendet kan sägas upp med en 9 månaders 
uppsägningstid vilket även hade kunnat tas in i detta arrendeavtal, att 
kommunen behandlar olika arrendatorer olika med olika villkor för arrendes 
uppsägning visar även detta på att kommunen alltjämt avser att i detta fallet 
gynna en enskild näringsidkare i strid med kommunallagen." 

 

Efter avslutad överläggning finner kommunfullmäktiges ordförande att 
det finns två förslag till beslut. 

 

1. Beredningens förslag att försälja Bränna 4:22 till GAR in Överkalix 
AB, 556984-1629 enligt det uppdrag kommunstyrelsen fick av 
Kommunfullmäktige 2024-02-26 i KF §13. 

2. Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkande om avslag på 
beredningens förslag till förmån för eget förslag 

Kommunfullmäktiges ordförande finner efter avslutad omröstning att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med beredningens förslag. 

--- 
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Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att föreslå kommunfullmäktige att besluta om försäljning av 
fastigheten Bränna 4:22 till GAR in Överkalix AB, 556984-1629 enligt 
det uppdrag kommunstyrelsen fick av Kommunfullmäktige 2024-02-26 
i KF §13. 

Beslutsunderlag 

Överkalix Fastighet AB har lagt ut fastigheten Bränna 4:22 till 
försäljning via anbudsförfarande via egna kanaler, via hemnet och via 
JNF Fastighetsmäklare. Det högsta kvarstående anbudet 5 Miljoner 
Kronor (MSEK) har lämnats in av GAR in Överkalix AB, 556984-1629.  
 
Jonas Nilsson Fastigheter har även gjort en värdering av fastigheten där 
deras bedömning av marknadsvärde är 3-4 MSEK.  
 
Det kom ett anbud till som av Överkalix Fastighet AB, 
kommundirektör och Kommunstyrelsens ordförande i samråd med 
Kaidings Advokatbyrå förkastades mot bakgrund av att intressenten 
inte ville ange telefonnummer för vidare kontakt och bokning av 
visning av fastigheten trots fem påstötningar om telefonnummer. Det 
gjorde att ovanstående drog slutsatsen att det inte gick att bedöma 
intressenten då de inte ville ha någon direktkontakt med oss och 
understryks också av att beskedet om förkastat anbud inte fick någon 
reaktion från intressenten. 
 
Mot bakgrund av detta så föreslås att försäljning sker till ett pris som 
ligger väl i linje med bedömt marknadspris till GAR in Överkalix.  
 
Bilagt i ärendet förslagen till köpeavtal och köpebrev. 
 
Kommunstyrelsens protokoll 20241118 § 149 
Sverigedemokraterna särskilt yttrande Kf 20241202 punkt 7 
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Kf § 89 Dnr 2024-000135  

Redovisning av motioner under beredning 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Godkänna redovisning av motioner under beredning 

Sammanfattning av ärendet 

Föreligger redovisning av motioner under beredning 

--- 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Föreslå kommunfullmäktige besluta godkänna redovisning av 
beredning 

 

Beslutsunderlag 

Motion-Julbord/Julgåva 
Motion- förbättra näringslivsrankingen 
Kommunfullmäktiges protokoll 2024-10-21 § 62 
Allmänna utskottets protokoll 2024-11-04 § 131 
Allmänna utskottets protokoll 2024-11-04 § 132 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-11-18 § 168 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-11-18 152 
Motion Gör vårdyrken mer attraktiva och förbättra därmed chansen till en 
tryggad kompetensförsörjning. 
Tjänsteskrivelse svar på motion Gör vårdyrken mer attraktiva och förbättra 
därmed chansen till en tryggad kompetensförsörjning 
Kommunfullmäktiges protokoll 20220424 § 14 
Allmänna utskottets protokoll 20241104 § 126 
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Kf § 90 Dnr 2024-000642  

Förslag nytt aktieägaravtal och ändrad bolagsordning 
IT Norrbotten 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att anta förslag till nytt aktieägaravtal och ändrad bolagsordning IT 
Norrbotten 

Sammanfattning av ärendet 

På ägarsamrådet den 5 november 2024 kommer förslag till IT 
Norrbottens nya  
aktieägaravtal och ändrade bolagsordning att behandlas.  
Inför ägarsamrådet översändes härmed en bakgrundspromemoria och 
IT Norrbottens  
styrelses förslag till nytt aktieägaravtal samt de ändringar i 
bolagsordningen som föreslås. 
--- 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att föreslå kommunfullmäktige besluta att anta förslag till nytt 
aktieägaravtal och ändrad bolagsordning IT Norrbotten 

Beslutsunderlag 

Skrivelse 
Allmänna utskottets protokoll 2024-11-04 § 120 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-11-18 § 156 
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Kf § 91 Dnr 2024-000674  

Särskilt driftsbidrag av enskilda vägar 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

- Det ska finnas budgetutrymme för att bevilja ansökt belopp. 

- Det särskilda driftsbidraget begränsas till maximalt 20% av 
  Trafikverket beviljat bidrag upp till Trafikverket kr, dvs max 
  40.000kr. 
 

En maximal begränsning är lämplig då detta annars riskerar att få stora 
konsekvenser för den årliga budgeten. Exempelvis skulle en reparation 
på 3 miljoner kronor innebära att Trafikverket beviljar bidrag på 2,1 
miljoner kronor. För kommunens del, skulle utan en begränsning, vårt 
bidrag uppgå till ca 420.000 kr, något vi idag inte har en budget för. 

 

Sammanfattning av ärendet 

På förekommen anledning har undertecknad gått igenom de politiska 
beslut som finns rörande särskilda driftsbidrag av enskilda vägar. 

 

Av allt att döma finns det inget historiskt principbeslut att kommunen 
ska betala ut denna typ av bidrag, dvs 20% eller annan procentsats av 
Trafikverket godkända kostnader. 

Genom åren har kommunen ändå beviljat denna typ av bidrag med 
hänvisning till att kommunen har som regel att utbetala denna typ av 
bidrag. Men något politiskt beslut har ej kunnat återfinnas i denna 
fråga. Härav måste varje sådan begäran om medfinansiering avseende 
särskilda driftsbidrag beslutas av fullmäktige såvitt inte frågan 
handläggs och principbeslut tas i fullmäktige. 
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Förslag till beslut 

 

Undertecknad föreslår att frågan om särskilda driftsbidrag som princip, 
lyfts i kommunfullmäktige för beslut innebärande att huvudmän 
avseende enskilda vägar på ansökan därom beviljas särskilt driftsbidrag 
i enlighet med följande förutsättningar. 

 

1. Det ska finnas budgetutrymme för att bevilja ansökt 
belopp. 

2. Det särskilda driftsbidraget begränsas till maximalt 20% av 
Trafikverket beviljat bidrag upp till 200.000 kr, dvs 
maximalt 40.000 kr. 

En maximal begränsning är lämplig då detta annars riskerar att få stora 
konsekvenser för den årliga budgeten. Exempelvis skulle en reparation 
på 3 miljoner kronor innebära att Trafikverket beviljar bidrag på 2,1 
miljoner kronor. För kommunens del, skulle utan en begränsning, vårt 
bidrag uppgå till ca 420.000 kr, något vi idag inte har en budget för. 

--- 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att föreslå kommunfullmäktige besluta att 
 
- Det ska finnas budgetutrymme för att bevilja ansökt belopp. 
- Det särskilda driftsbidraget begränsas till maximalt 20% av 
  Trafikverket beviljat bidrag upp till Trafikverket kr, dvs max 
40.000kr. 
 
En maximal begränsning är lämplig då detta annars riskerar att få stora 
konsekvenser för den årliga budgeten. Exempelvis skulle en reparation 
på 3 miljoner kronor innebära att Trafikverket beviljar bidrag på 2,1 
miljoner kronor. För kommunens del, skulle utan en begränsning, vårt 
bidrag uppgå till ca 420.000 kr, något vi idag inte har en budget för. 
 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 
Allmänna utskottets protokoll 2024-11-04 § 121 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-11-18 § 158 
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Kf § 92 Dnr 2024-000611  

Avgifter Sociala omsorgsutskottets 
verksamhetsområde för år 2025. 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
Anta nya avgifter för 2025 
 
Att det nya avgifterna gäller 20250201 till och med 20260131 samt att förslag 
gällande abonnemangsdebitering, att verksamheten kan införa denna 
debiteringsform redan från årsskiftet 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Årlig översyn av avgifterna föreligger.  
Förändringar av innevarande avgifter: 
Justering av avgift för trygghetslarm, till en fast och en rörlig avgift.  
Ta bort taxan för GPS-larm då dessa larm inte finns tillgängliga.  
Höja avgift för måltider och matdistribution och förändra debiteringsformen. 
Nivåer för hemtjänsten höjs utifrån justeringar av maxtaxa på samma sätt 
som kostnad för vård och omsorg inom särskilt boende, korttidsboende 
Övriga avgifter regleras utifrån omsorgsprisindex, OPI som presenteras i 
december.  
Se bifogat underlag för mer information.  
 
Förslag till beslut 
 
Att föreslå kommunstyrelsen att föreslå till kommunfullmäktige att anta nya 
avgifter för 2025. 
Att de nya avgifterna gäller från 2025-02-01 till och med 2026-01-31 
 
Tillägg till Avgifter för sociala omsorgsutskottet 2025 
 
För att minska den manuella hanteringen av matdistribution ser 
verksamheten ett behov av att, om Kommunstyrelsen beslutar enligt förslag 
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gällande abonnemangsdebitering, att verksamheten kan införa denna 
debiteringsform redan från årsskiftet.  
 
Denna tidigareläggning skulle innebära en effektivare process för både 
hemtjänsten och avgiftshandläggare. 
 
Ledamot Cenneth Pettersson (s) yrkar bifall till beredningens förslag 
--- 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att föreslå till kommunfullmäktige att anta nya avgifter för 2025. 
 
Att de nya avgifterna gäller från 2025-02-01 till och med 2026-01-31 
 
Att enligt förslag gällande abonnemangsdebitering, att verksamheten kan 
införa denna debiteringsform redan från årsskiftet. 
 

Beslutsunderlag 
Avgifter sociala omsorgsutskottets verksamhetsområde 2025 
Sociala omsorgsutskottets protokoll 2024-10-17 § 64 
Tillägg sociala avgifter 2025 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-11-18 § 165 
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Kf § 93 Dnr 2024-000606  

Budget 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att behandla ärendet idag 

 

Att anta budget samt verksamhetsplan 2025-2026 samt uppdra åt 
ekonomiavdelningen att upphandla lån för motsvarande 

 

Ledamöterna Sarah Karlsson (c), Kristina Olofsson (v) Lars Jönsson (c) 
Anna Henriksson-Hjelm (c) Daniel Henriksson (v) Gunnar Liljebäck 
(c) Per Erik Olofsson (c) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
lagt förslag 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 

Verksamheterna har sammanställt ett budgetförslag inför 2025. 
 
Förslag till beslut 
 
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen lämnar över budgeten till 
kommunfullmäktige för beslut samt att inför 2025 uppdra åt 
ekonomiavdelningen att upphandla lån för motsvarande 
Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsen ordförande yrkar bifall till 
beredningens förslag 
 
Ledamot Sarah Karlsson (c), Kristina Olofsson (v) Lars Jönsson (c) 
Anna Henriksson-Hjelm (c) Daniel Henriksson (v) Gunnar Liljebäck 
(c) Per Erik Olofsson (c) yrkar på  
 
”Vi yrkar på återremiss av ärendet då intentionen i den av 
kommunfullmäktige tidigare beslutade återremissen ej är uppfylld. Budgeten 
skiljer sig inte i större avseende från förra versionen. Ekonomisk expertis från 
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SKR är heller ej konsulterad vilket var en av attsatserna i den återremiss som 
beslutades. 
 
Vi yrkar även på att tidsplanen för budgetarbetet tidigareläggs under 
verksamhetsåret för att hinna bearbetas både politiskt samt inom 
verksamheten. ”  
 

Ledamot Marianne Sandström (Sd) bifaller Sarah Karlssons (c) yrkande 
om återremiss samt i ett eget yrkande att:  
 

” Yrkande p. 18 Budget och verksamhetsplan Sverigedemokraterna bifaller 
Sarah Karlssons och C:s yrkande på återremiss samt; -Att den nuvarande 
texten avseende klimatmål på sidan 14 stryks. Sverigedemokraterna anser inte 
att dessa mål är rimliga och utifrån nuvarande ekonomisk situation måste 
kommunen främst fokusera på ekonomisk hållbarhet. Sverigedemokraterna 
föreslår istället att det mål kommunen skall förhålla sig till är regeringens mål 
om nettonollutsläpp år 2045 vilket Sverigedemokraterna vill skriva in som ett 
klimatmål. Vi anser vidare att avsaknaden av mål kring utbildningen är en 
brist och vill att ärendet återremitteras till berörda tjänstemän inom barn- 
och utbildningsförvaltningen och att mål kopplade till barn- och utbildning 
tas fram, t.ex. avseende var vi vill ligga avseende betygsresultat och antalet 
utbildade pedagoger” 
 

Ledamot Leif Grape (m) yrkar på återremiss 
 
Efter avslutad överläggning finner kommunfullmäktiges ordförande att det 
finns två förslag till beslut  
 
1) Sarah Karlssons (c) m.fl. yrkande om att återremittera ärendet 
2) Behandla ärendet idag samt bifall till beredningens förslag 
 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition på förslagen och finner 
efter avslutad votering med 10 ja sam 13 nej röster till återremiss att 
kommunfullmäktige beslutar behandla ärendet idag samt bifalla 
beredningens förslag se voteringsprotokoll 
 
--- 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
Lämnar över budgeten till kommunfullmäktige för beslut samt att 
inför 2025 uppdra åt ekonomiavdelningen att upphandla lån för 
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motsvarande 
 
Ledamöterna Sarah Karlsson (c), Stefan Granlund (c) samt Kristina 
Olofsson (v) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget lagt förslag 
 
 
Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsen ordförande yrkar bifall till 
beredningens förslag 
 

Ledamot Sarah Karlsson (c), Kristina Olofsson (v) Stefan Granlund (c) 
yrkar på  
”Vi yrkar på att hänskjuta ärendet då intentionen vid föregående 
beslutad återremiss ej är genomförd. Budgeten skiljer inte desto mer 
från föregående dokument. Expertis på SKR har ej konsulterats vilket 
var syftet med återremissen. Att hänskjuta ärendet tills intentionen är 
uppnådd.   
 
Vi yrkar även på att tidsplanen för budgetarbetet påbörjas tidigare på 
året för att hinna bearbetas politiskt och inom verksamheterna.”  
Efter avslutad överläggning finner kommunstyrelsens ordförande att 
det finns två förslag 
 
1) Beredningens förslag  
2) Sarah Karlssons (c) m.fl. yrkande om att hänskjuta ärendet 
 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar 
bifalla beredningens förslag 

Beslutsunderlag 

Budget 2025 
Kommunfullmäktiges protokoll 20241021 § 76 
Centerpartiets samt Vänsterpartiets yrkande 
Kommunstyrelsens protokoll 20241118 § 159 
Budget 2025 yrkande om återremiss c samt v kf 20241202 
Sverigedemokraternas yrkande om återremiss 
Voteringsprotokoll 
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Kf § 94 Dnr 2024-000607  

Investeringsbudget 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att investeringsbudget för 2025 plan 2026-2028 antas 

 

Samt att kommunen inför investeringar ska söka samverkan med andra 
kommuner eller aktörer inom Överkalix för att minska 
investeringskostnader 

Sammanfattning av ärendet 

Verksamheterna har tagit fram investeringsbehov fram till 2028. 
Ekonomiavdelningen har gjort en prognos på investeringarna 2024 
som kommer skjutas över till 2025. Prognosen är att 12,5 mkr kommer 
flyttas från 2024 till 2025. Utöver detta har verksamheterna äskat 58,7 
mkr för nya investeringar så att total investering 2025 blir 71,2 mkr. Av 
erfarenhet uppskattar ekonomiavdelningen att ca 20 mkr kommer bli 
framflyttade till 2026 och därmed att belastningen på de likvida 
medlen blir runt 50 mkr 2025. I budgetbeslutet har föreslagits nya lån 
på 35 mkr för att klara det. 
 
Förvaltningen föreslår att investeringsbudget för 2025 antas.  
 
Ledamot Sarah Karlsson (c) yrkar på att kommunen inför investeringar 
ska söka samverkan med andra kommuner eller aktörer inom 
Överkalix för att minska investeringskostnader 
 
Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsens ordförande yrkar bifall till 
beredningens förslag 
----- 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Föreslå kommunfullmäktige att investeringsbudget för 2025 plan 2026-
2028 antas 
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Samt att kommunen inför investeringar ska söka samverkan med andra 
kommuner eller aktörer inom Överkalix för att minska 
investeringskostnader 
 

Beslutsunderlag 

Spec investeringsbudget 2024 2025 
Yrkande om återremiss 
Kommunstyrelsens protokoll 20241021 §140 
Uppdaterad spec investeringsbudget 2024-2025 
Spec investeringsbudget 2025-2028 
Kommunstyrelsens protokoll 20241118 § 151 
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Kf § 95 Dnr 2024-000682  

Lönesamverkan 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att genom ett inriktningsbeslut ingå i avtalssamverkan 
löneadministration Haparanda-Övertorneå 

 

Sammanfattning av ärendet 

Haparanda och Övertorneå kommuner har ett pågående samarbete i form av 
avtalssamverkan kring löneadministration. Överkalix kommun har visat 
intresse för att ingå i samarbetet. För att ta arbetet framåt behöver Överkalix 
kommun fatta ett formellt inriktningsbeslut, vilket också styrgruppen för 
lönesamverkan Haparanda-Övertorneå efterfrågar.  
 
Bakgrund och ärendebeskrivning 
Överkalix kommun har visat intresse för att ingå i denna samverkan. 
Förberedande kontakter har ägt rum mellan berörda HR-chefer/lönechef i 
respektive kommun samt genom studiebesök för lönepersonal.  
Kommundirektör har skickat en intresseanmälan från Överkalix kommun till 
Styrgruppen för lönesamverkan Övertorneå Haparanda. Styrgruppen har 
svarat att de ser positivt på möjligheten att utöka sitt nuvarande samarbete 
och välkomnar att inleda samtal med Överkalix kommun, förutsatt att 
förutsättningar på sex områden uppfylls: 
 
1. Molnbaserad löneadministration 
2. Anpassning till befintliga rutiner och arbetssätt 
3. Test och verifiering av system och processer 
4. Politiskt beslut 
5. Avtal och prissättning 
6. Uppföljning och kvalitetskontroll 
 
Bedömningen är att gemensam lönehantering på sikt kan förväntas sänka 
kostnaderna, möjliggöra utveckling och minska sårbarheten i kommunen. Ett 
politiskt inriktningsbeslut bör fattas för att därefter uppta samtal och 
förhandlingar med Haparanda-Övertorneå om att ingå i deras 
lönesamverkan.  
 
Konsekvenser avseende ekonomi, jämställdhet, miljö samt barnperspektivet 
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Ekonomin bedöms påverkas gynnsamt. Inga kända konsekvenser för 
jämställdhets-, miljö- eller barnperspektivet. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att  
 
- fatta ett inriktningsbeslut om att ingå i avtalssamverkan 
löneadministration Haparanda-Övertorneå 
 
Niclas Hökfors (s) kommunstyrelsens ordförande yrkar bifall till 
beredningens förslag 
--- 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att föreslå kommunfullmäktige besluta att  
 
- fatta ett inriktningsbeslut om att ingå i avtalssamverkan 
löneadministration Haparanda-Övertorneå 
 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 
Förslag till Lönesamverkan 
Allmänna utskottets protokoll 2024-11-04 § 122 
Kommunstyrelsens protokoll 20241118 § 153 
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Kf § 96 Dnr 2023-000770  

Policy för fordon i Överkalix kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att anta fordonspolicy för Överkalix kommun 

Samt att lägga till i sista stycket i policyn för undantag att köra 
fordonet till bostaden än andra skäl som anges i bestämmelserna bil 
ändras till "skall av chef lämnas skriftligt i förväg ", om det bedöms som 
fördelaktigt i enskilda situationer. Användandet skall även loggas. 

Sammanfattning av ärendet 

Föreligger fordonspolicy 2024 för Överkalix kommun 

 

Tillfälligt tillstånd att köra fordonet till bostaden av andra skäl än de 
som anges i bestämmelserna, kan ges av närmaste chef, om det 
bedöms som fördelaktigt i enskilda situationer 

-- 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Föreslå kommunfullmäktige att anta fordonspolicy för Överkalix 
kommun 

Samt att lägga till i sista stycket i policyn för undantag att köra 
fordonet till bostaden än andra skäl som anges i bestämmelserna bil 
ändras till "skall av chef lämnas skriftligt i förväg ", om det bedöms som 
fördelaktigt i enskilda situationer. Användandet skall även loggas. 

Återrapport angående undantag skall genomföras till 
kommunstyrelsens sammanträde 2 juni 2025 

Beslutsunderlag 

Fordonspolicy 2024 
Allmänna utskottets protokoll 20241104 § 117 
Kommunstyrelsens protokoll 20241118 § 154 
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Kf § 97 Dnr 2023-000771  

Uppdatering och komplettering av resepolicy i 
Överkalix kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att anta ny resepolicy samt ersätta nuvarande rese samt mötespolicy 
 
 
Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet 

Sammanfattning av ärendet 

Uppdatering av tidigare resepolicy för att bättre överensstämma med 
dagens villkor och förutsättningar för resor och möten. 
 
Förslag till beslut 
 
Att ersätta tidigare resepolicy och anta ny bifogad rese- och 
mötespolicy 
 
Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkar på återremiss pga. ej 
komplett bilaga (gamla resepolicy) 
 

Efter avslutad överläggning finner kommunfullmäktiges ordförande att 
det finns två förslag till beslut  
 
1) Ledamot Marianne Sandströms (sd)m.fl. yrkande om att 
återremittera ärendet 
2) Behandla ärendet idag samt bifall till beredningens förslag 
 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner efter avslutad omröstning att kommunfullmäktige beslutar 
behandla ärendet idag samt bifalla beredningens förslag 
 
--- 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att föreslå kommunfullmäktige besluta 
att anta ny resepolicy samt ersätta nuvarande rese samt mötespolicy 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse rese mötespolicy 
Bilaga mötes resepolicy 
Allmänna utskottets protokoll 20241104 § 118 
Kommunstyrelsens protokoll 20241118 § 155 
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Kf § 98 Dnr 2024-000129  

Motion - Införande av Lagen om valfrihetssystem (LOV) 
vid upphandling av välfärdstjänster 

Beslut 

Kommunfullmäktig beslutar  

 

Att avslå motionen 

 

Ledamot Marianne Sandström (sd) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget lagt förslag 

Sammanfattning av ärendet 

SD yrkar på att förvaltningen utreder förslaget att tillämpa lagen om 
valfrihetssystem vid upphandling av välfärdstjänster. Boden är den 
kommun som kommit längst med införande i vårt närområde. Där är 
nu både politik och tjänstemannaorganisation negativa till ändringen. 
Mot bakgrund av detta så föreslår förvaltningen att Allmänna utskottet 
föreslår kommunstyrelsen att avslå motionen och ta upp ärendet igen 
när det finns lyckade exempel i närområdet och i kommuner i liknande 
storlek 

Ledamot Marianne Sandström (sd) yrkar på att motionen skall anses 
besvarad 
 

Efter avslutad överläggning finner kommunfullmäktiges ordförande att 
det finns två förslag till beslut  
 
1) Ledamot Marianne Sandströms (sd)m.fl. yrkande om att 
kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad 
2) Beredningens förslag 
 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition på förslagen och 
finner efter avslutad omröstning att kommunfullmäktige beslutar 
bifalla beredningens förslag 
---- 

Kommunstyrelsen beslutar 
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Föreslå kommunfullmäktige besluta avslå motionen 

Beslutsunderlag 

Kontakterna med Bodens kommun och det kommundirektör och 
socialnämndens ordförande säger där gör att vi bör avvakta med 
införande av LOV. Vidare så blir konsekvenserna i små kommuner en 
utmaning där personalbristen redan är stor med en utförare. Både i 
rekrytering till andra utförare och i övergångsperioder mellan 
kommunal och annan regi kan konsekvenserna bli allvarliga för våra 
brukare och en förvärrad situation vad gäller kompetensförsörjning. I 
närområdet bör vi följa hur det går i Haparanda med införandet.  

Tjänsteskrivelse  

Kommunstyrelsens protokoll 20241118 § 172 
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